
Rada Gminy w Czerminie 
Radni-Sesja 

Protokół nr 58 

z LVIII Sesji Rady Gminy w Czerminie, która odbyła się w dniu 22 grudnia 2023r.  

Obrady rozpoczęto  o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:00 tego samego dnia. 

Obradom przewodniczył Mirosław Bugaj – Przewodniczący Rady Gminy w Czerminie 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Małgorzata Banik 

2. Mirosław Bugaj 

3. Ryszard Bukała 

4. Wiesław Czaja 

5. Sylwester Kiełbasa 

6. Władysław Kukliński 

7. Wioleta Mucha 

8. Paweł Pisarczyk 

9. Jan Polak 

10. Władysław Soboń 

11. Robert Strycharz 

12. Dariusz Wójtowicz 

13. Tomasz Zając 

14. Jan Ździebło 

15. Mariusz Żelazko 

Ponadto w Sesji uczestniczyli: 

1. Wójt Gminy – Sławomir Sidur 

2. Sekretarz Gminy – Bogusław Peret 

3. Skarbnik Gminy – Sławomir Orłowski 

4. Dyrektor CUW – Jarosław Ćwięka 

5. Kierownik GOPS – Janina Forczek 

6. Pracownik UG – Marlena Kokoszka 

7. Radny Powiatu Mieleckiego – Antoni Skawiński 

8. Sołtysi 

1. Otwarcie LVIII Sesji Rady Gminy w Czerminie 

 

Radny Bugaj – przewodniczący Rady Gminy dokonała otwarcia obrad, powitał wszystkich 

uczestników posiedzenia oraz stwierdziła kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

2. Zatwierdzenie porządku obrad 
 

Pan Przewodniczący przedstawił zaplanowany porządek obrad, informując jednocześnie, że 

nastąpiła zmiana w stosunku do pierwotnej wersji. 



 

Głosowano w sprawie: 
Zatwierdzenie porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, 

Dariusz Wójtowicz, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Czaja, Tomasz Zając 

 

3. Przyjęcie protokołu z LVI Sesji Rady Gminy Czermin 
 

Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z LVI Sesji Rady Gminy Czermin.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, 

Dariusz Wójtowicz, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Czaja, Tomasz Zając 

 

4. Przyjęcie protokołu z LVII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Czermin 
 

Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z LVII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Czermin.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, 

Dariusz Wójtowicz, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Czaja, Tomasz Zając 



 

5. Informacja Wójta z działalności między sesjami i wydanymi zarządzeniami. 

 

Pan Wójt przedstawił tytuły wydanych zarządzeń oraz podpisanych umów. 

 

Zarządzenia Wójta Gminy wydane od ostatniej sesji Rady Gminy Czermin: 
1. Zarządzenie nr 75/2023 z dnia 9 listopada 2023r. w sprawie zmiany zarządzenia nr 60/2023  

w sprawie ustalenia podstawowej kwoty dotacji na 2023 rok dla oddziałów przedszkolnych 

zorganizowanych w szkołach podstawowych prowadzonych przez gminę. 

2. Zarządzenie nr 76/2023 z dnia 10 listopada 2023r. w sprawie powołania komisji przetargowej 

dot. postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na zadanie pod nazwą: odbiór, transport  

i zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu gminy Czermin 

3. Zarządzenie nr 77/2023 z dnia 15 listopada 2023r. w sprawie projektu uchwały budżetowej na 

rok 2024 oraz Uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2034 

4. Zarządzenie nr 78/2023 z dnia 15 listopada 2023r. w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 

2023 

5. Zarządzenie nr 79/2023 z dnia 15 listopada 2023r. w sprawie ustalenia norm zużycia paliwa oraz 

zasad rozliczania paliwa dla pojazdów eksploatowanych przez UG i gminne jednostki 

organizacyjne. 

6. Zarządzenie nr 80/2023 z dnia 29 listopada 2023r. w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 

2023 

7. Zarządzenie nr 81/2023 z dnia 4 grudnia 2023r. w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2023 

8. Zarządzenie nr 82/2023 z dnia 7 grudnia 2023r. w sprawie powołania komisji odbiorowej do 

przeprowadzenia odbioru końcowego prac związanych z umową 121/2023. 

9. Zarządzenie nr 83/2023 z dnia 7 grudnia 2023r. w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości mienia komunalnego. 

10. Zarządzenie nr 84/2023 z dnia 7 grudnia 2023r. w sprawie wyodrębnienia planu kont na zadanie 

realizowane z RFPŁ – poprawa infrastruktury drogowej na terenie Gminy Czermin. 

11. Zarządzenie nr 85/2023 z dnia 7 grudnia 2023r. w sprawie wyodrębnienia planu kont na zadanie 

realizowane z RFPŁ – modernizacja dróg na terenie Gminy Czermin. 

12. Zarządzenie nr 86/2023 z dnia 18 grudnia 2023r. w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 

2023. 

Podpisane umowy w sprawie: 

- wykonania operatów szacunkowych wyceny nieruchomości dla działek rolnych będących 

własnością Gminy Czermin, 

- poboru czynszu dzierżawnego mienia komunalnego w Brniu Os., Woli Ot., Łysakowie i 

Otałęży – 4 umowy, 

- współpracy w zakresie realizacji projektu „Cyberbezpieczny samorząd Priorytet II”, 

- poprawa infrastruktury drogowej na terenie gminy Czermin, 

- nadzór inwestorki nad zadaniem:” Poprawa infrastruktury drogowej na terenie gminy 

Czermin”, 

- dostawa, montaż i uruchomienie agregatu chłodniczego da Domu Ludowego w Dąbrówce 

Osuchowskiej, 



- remont przepustu w drodze wewnętrznej Czermin – Zawada – Nowa Wieś, 

- montaż huśtawki – SP Otałęż, 

- remont dróg na terenie gminy Czermin żużlem, 

- remont dróg gruzem ceglanym w Otałęży, 

- wykonanie , dostawa, montaż 3 tablic informacyjnych dotyczących budowy kanalizacji 

sanitarnej w Trzcianie, Czermin- Zawada – Etap 3, 

- wykonanie przyłącza elektroenergetycznego do stacji zlewczej kanalizacji sanitarnej w 

Trzcianie, 

- montaż i zakup sterowania elektrycznego bramy do obiektu sportowego przy ZSP Czermin, 

- wykonanie demontażu istniejącej kanalizacji deszczowej i przyłączy kanalizacji sanitarnej – 

SP Trzciana, 

- odbiór odpadów komunalnych z firmą EKOTECH Stopnica, oferta  niższa o 116 tys. zł. Nie 

będzie konieczności podwyższania opłat. Pojawiły się komentarze, czemu nie taniej. To jest 

wartość szacunkowa każdej frakcji, ale nigdy nie ma pewności, czy nie będzie podwyższona 

wartość kontraktu. Teraz każdy samochód jest ważony i rozliczamy się z każdej tony. Nowe 

pojemniki są rozwiezione, a firma zbiera swoje pojemniki, 

- modernizacja dróg na terenie gminy Czermin – zadanie wspófinansowane ze środków Polski 

Ład - Edycja 8. Umowa będzie podpisana po dzisiejszym posiedzeniu. Jest to umowa 

historyczna, której wartość wynosi 8 390 000,00 zł. To najniższa ze złożonych ofert. Będzie 

wykonanych 25 odcinków na terenie gminy i będzie to ok. 19 km dróg. Będą też chodniki. 

- remont dróg dojazdowych do pól gruzem – Ziempniów, 

- opracowanie dokumentacji technicznej na wykonanie oświetlenia ulicznego, 

- odśnieżanie dróg na terenie gminy – 3 umowy, 

- remont 3 przepustów w ciągu dróg wewnętrznych – Otałęż, Wola Ot., 

- prace remontowe w Urzędzie Gminy, 

- świadczenie usług pocztowych w obrocie krajowym i zagranicznym na rzecz UG, 

- konserwacja rowu nr 9 w Czerminie, 

- dostawa oleju opałowego do SP Otałęż, 

- dokumentacja projektowo-kosztorysowa dla Samorządowego Żłobka. 

Poinformował, że:  

- 20 listopada 2023 r. odbył się jubileusz mieszkanki Ziempniowa, która obchodziła setne 

urodziny, 



- w dniach 27-28 listopada br. w Jachrance pod Warszawą odbył się jubileuszowy XX 

Kongres Gmin Wiejskich, w którym uczestniczył wraz z przewodniczącym Rady Gminy.      

W kongresie wziął udział Prezydent RP Pan Andrzej Duda, 

- otrzymaliśmy 598 880,00 zł. z programu „Rozświetlamy Polskę” (wymiana lamp na 

ledowe), 

- zaakceptowano wniosek na budowę hali sportowej w ramach programu „OLIMPIA” na       

2 mln. zł. Założenie jest takie, aby wybudować na placu byłego posterunku policji. Po 

podpisaniu umowy przystąpimy do prac projektowych. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu osłonowego „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Treść projektu uchwały odczytała pani Forczek. 

Radna Banik przedstawiła opinię wypracowaną na wspólnym posiedzeniu Komisji, która jest 

pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2024-2028 .  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, 

Dariusz Wójtowicz, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Czaja, Tomasz Zając 

Uchwała Nr LVIII/392/2023 – jak załącznik do protokołu. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028” 

Pani Forczek odczytała projekt uchwały. 

Radna Banik – opinia Komisji wspólnej jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 

formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028” .  

 



Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, 

Dariusz Wójtowicz, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Czaja, Tomasz Zając 

Uchwała Nr LVIII/393/2023 – jak załącznik do protokołu. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia "Programu współpracy Gminy Czermin z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2024" 
 

Projekt uchwały odczytała pani Marlena Kokoszka. 

Radna Banik – opinia Komisji wspólnej jest pozytywna  

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia "Programu współpracy Gminy Czermin z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2024".  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Wioleta Mucha, 

Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Dariusz Wójtowicz, Jan 

Ździebło 

PRZECIW (1) 

Mariusz Żelazko 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Władysław Kukliński 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Czaja, Tomasz Zając 

Uchwała Nr LVIII/394/2023 – jak załącznik do protokołu. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wysokości i zasad 

udzielania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na 

terenie Gminy Czermin. 

 

Pan Ćwięka odczytał projekt uchwały. 

Radna Banik przedstawiła opinię Komisji, która jest pozytywna  



Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wysokości i zasad udzielania 

dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy 

Czermin..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław Kukliński, Paweł 

Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, Dariusz Wójtowicz, Jan Ździebło, 

Mariusz Żelazko 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Małgorzata Banik, Wioleta Mucha 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Czaja, Tomasz Zając 

Uchwała Nr LVIII/395/2023 – jak załącznik do protokołu. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Lokalnego Programu Wspierania Edukacji 

Uzdolnionych dzieci i młodzieży, uczniów Szkół Podstawowych na terenie Gminy 

Czermin .” 

 

Pan Ćwięka odczytał projekt uchwały. 

Radna Banik przedstawiła opinię Komisji, która jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Lokalnego Programu Wspierania Edukacji 

Uzdolnionych dzieci i młodzieży, uczniów Szkół Podstawowych na terenie Gminy Czermin 

.”.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, 

Dariusz Wójtowicz, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Czaja, Tomasz Zając 

Uchwała Nr LVIII/396/2023 – jak załącznik do protokołu. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Czermin na rok 2023 

 

Projekt uchwały odczytał pan Skarbnik. 



Radny Pisarczyk przedstawił opinię Komisji budżetowej, która jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Czermin na rok 2023.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, 

Dariusz Wójtowicz, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Czaja, Tomasz Zając 

Uchwała Nr LVIII/397/2023 – jak załącznik do protokołu. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany WPF Gminy Czermin. 

 

Pan Skarbnik odczytał projekt uchwały. 

Radny Pisarczyk – opinia Komisji budżetowej – pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany WPF Gminy Czermin..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, 

Dariusz Wójtowicz, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Czaja, Tomasz Zając 

Uchwała Nr LVIII/398/2023 – jak załącznik do protokołu. 

 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

Pan Przewodniczący odczytał Postanowienie Komisarza Wyborczego w Tarnobrzegu w 

sprawie podziału Gminy Czermin na okręgi wyborcze, ustalenia granic, numerów oraz liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu.                                                                                  

Pan Skawiński przedstawił z działalności Rady Powiatu, informując, że 18 grudnia br. odbyła 

się sesja, na której przyjęty został budżet na rok 2024. Omówił najważniejsze zaplanowane 

inwestycje, tj. inwestycje oświatowe i drogowe. Poruszył temat szpitala i obietnicy złożonej 

przez dyrektora, że podczas świąt w jeden dzień będzie miał dyżur lekarz pediatra. Zgłosił 

uwagę co do złego projektowania chodników, co najlepiej widać podczas odśnieżania. 



Powinny być budowane poza rowem. Zauważył również, że walka z AFS prowadzona jest 

nieskutecznie. Powinien być zastosowany odstrzał, a nie opryski. 

Pan Przewodniczący zwrócił się do Radnego Powiatowego z pytaniem, jakie inwestycje na 

terenie gminy Czermin są zaplanowane w budżecie powiatu. 

Pan Skawiński – najważniejsze zadanie to szpital, z którego wszyscy mieszkańcy powiatu 

korzystają. Chodniki nie są rozdzielone. Jest szansa, że w ciągu roku budżet będzie bardziej 

doprecyzowany. Są pieniądze na drogi realizowane przy współudziale gmin. 

Radny Żelazko – w sprawie podziału  środków na kluby sportowe. – Liczyłem, że coś z tej 

puli na Trzcianę trafi. Czy Wójt mógłby się do tego odnieść? 

Pan Wójt – decyzja nie została ostatecznie podjęta. Po analizie danych zawierających 

informację z działalności klubu, pozycji i kosztów ponoszonych na funkcjonowanie 

uzyskanych od przedstawicieli klubów sportowych, wydane będzie stosowne Zarządzenie 

Wójta.  

Radny Strycharz – w sprawie pożaru, do jakiego doszło w Ziempniowie. – Czy my, jako rada 

możemy pomóc tej rodzinie? 

Pan Wójt – budynek spłonął całkowicie. Pomoc z GOPS został udzielona. Jeżeli zapadnie 

decyzja właściciela co do remontu, czy innych rozwiązań, będziemy się nad tym pochylać. 

GOPS ma zaplanowane środki na takie zdarzenia losowe. Zgłaszały się firmy oferujące 

pomoc, ale musi być ktoś kto będzie koordynował te prace. Rodzina jest ze mną w kontakcie. 

Zaproponowaliśmy rozwiązanie doraźne – mieszkanie w Mielcu prowadzone przez PCPR. Są 

to mieszkania nieodpłatne. Nie było takiej woli, aby z tej oferty skorzystać. Drugie 

rozwiązanie to zwolniło się mieszkanie w Szkole Podstawowej w Otałęży. Myśleliśmy też o 

mieszkaniu w byłej szkole w Ziempniowie. Jeżeli będą chcieli mogą mieszkać w Mielcu, a 

docelowo mogą mieszkać w Otałęży. 

Pan Sekretarz, w imieniu własnym i Powiaty Mieleckiego złożył wszystkim mieszkańcom 

gminy Czermin życzenia świąteczne.   

Pan Wójt zwrócił się do wszystkich mieszkańców gminy i odwiedzających naszą gminę gości 

z życzeniami świąteczno-noworocznymi. 

Do życzeń dołączył się Przewodniczący Rady. 

 

14. Zakończenie obrad 

 

Pan Przewodniczący zamknął obrady LVIII Sesji Rady Gminy w Czerminie.  

 

                                                                                                 Przewodniczący 

                                                                                                Rada Gminy w Czerminie 

Przygotował(a): admin.1436.1288  

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


